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Éppen delelőre hágott a nap, 
mikor Schirilla György meg-
érkezett Szarvasra, a városhá-
za elé augusztus 19-én. Ennek 
megfelelően dőlt róla a verejték, 
és az egységnyi időre jutó lég-
vételek száma is érdekes érté-
ket mutatott volna, ám ez őt lát-
hatóan egyáltalán nem zavarta. 
Mosolyogva, lelkesen magya-
rázta az érdeklődőknek, hogy 
Gyuláról indulva eddig Békés-
csabán és Kondoroson állt meg. 
Az első helyen beteg gyereke-
ket látogatott meg, a szomszéd 
településen pedig az óvodások 
látták vendégül. Mire Szarvas-
ra ért, már több, mint négyszá-
zan futottak vele, így fejezve ki 
egyetértésüket futása céljával: 
jókedvet és egészséget vinni a 
gyerekeknek. 

A közismert sportember el-
mondta, hogy mintegy 32 te-
lepülést érintve, 320 kilométer 
futás után érkezik Budapestre, 
a Heim Pál Gyermekkórház-
ba. Örömére szolgál, hogy 500 
gyógyult gyerek fut majd vele 
célba, a kórházban pedig száz 
beteg kisgyereket várja. 

Szarvas emlékszalagját Ba-
bák Mihály polgármester kö-
tötte fel a kopjafára, mely a 
települések közösségét szim-
bolizálja. Schirilla György 
azzal búcsúzott, hogy meg-
mártózik a Körösben, s talán 
egy télen itt is rendez jeges 
úszó bemutatót. Szarvas után 
Békésszentandrás felé vette az 
irányt, ahol már sokan várták, 
hogy együtt fussanak vele útja 
egy szakaszán.

Jókedvet Kondorosról, Szarvasról és Békésszentandrásról is

Szarvason a Szent István nap 
előestéjén már megszokott, 
hogy a Szarvasi Kamarazene-
kar koncertjére gyűlnek ösz-
sze az emberek, hogy lélekben 
emelkedjenek az ünnepre ké-
szülve. Idén már második al-
kalommal volt a helyszíne a ha-
gyományos koncertnek a Len-
gyel-palota udvara, ahová szép 
számmal érkeztek a zenesze-
retők. Szokás szerint Brachna 

Irén adott útmutatót a zeneda-
rabokat illetően, megemlítve 
sok érdekességet a zeneszerzők 
életéből, munkásságából. A ze-
nekar Pechan Zoltán karmester 
vezetésével örökbecsű és kor-
társ darabokat is megszólalta-
tott, Regős Imre fuvolaművész 
is fellépett egy Vivaldi concer-
to erejéig. A lelkes közönség 
tapssal és ovációval két ráadást 
is követelt a muzsikusoktól.

Nyáresti muzsika

A szelektív hulladékgyűjtés 
fogalma mellől hiányzik a vá-
roslakók hulladékgyűjtési hajla-
mának szelektivitását jelölő ki-
fejezés. Merthogy ez is egy lé-
tező dolog. Még mindig akad-
nak olyanok, akik megelégsze-
nek azzal, hogy szemetüket a 
saját portájukról a másik ember 
portája elé, még inkább közterü-
letre hordják. Viszont nem ritka 

Jövőre már gyűjtik
azoknak a környezettudatos em-
bereknek a száma sem, akik ki-
mondottan rosszul érzik magu-
kat, ha az olyan hulladékot, me-
lyekről tudják, hogy a veszélyes 
kategóriába tartoznak, a kommu-
nális szemét között kénytelenek 
elhelyezni. Legutóbb fogadóórá-
ján Babák Mihály polgármestert 
is felkereste egy panaszos azzal, 
hogy nem tudja hova tenni régi, 

kiszuperált hűtőszekrényét.
Válasszal a Szarvasi KOMÉP 

Városgazdálkodási Kft. város-
gazdálkodási ágazatvezetője Ki-
rály András szolgált. Kiderült, 
hogy az önkormányzat cégé-
nek jelenleg nincsen engedélye 
veszélyeshulladék begyűjtésé-
re. Mostanára kezd megfi zethe-
tő költségűvé válni a veszélyes 
hulladékok elhelyezése, ezért azt 
tervezik, hogy a hulladékkezelé-
si engedélyeik esedékes megújí-
tása alkalmával már a környe-
zetre ártalmas anyagok begyűj-
tésére is megszerzik a szükséges 
engedélyt. Király András sze-
rint jövő év januárjától már fo-
gadni tudják nem csak a kiszu-
perált hűtőket, tehát az elektro-
nikus hulladékot, hanem a vegyi 

anyagokat, olajat, zsírt, festéket, 
fénycsöveket, használt akkumu-
látorokat is. 

Egy kecskeméti cég közremű-
ködésével a múlt évben is szer-
veztek két akciót az elektronikai 
hulladékok begyűjtésére, melyek 
nagy népszerűségnek örvendtek 
a lakosság körében. Sajnos azok 
körében is, akik a használt elekt-
ronikai cikkekből kiszerelhető 
holmikra utaztak, a hulladékte-
lep kerítése bánta beható érdeklő-
désüket. Király András elmond-
ta, ha meglesz az engedély, akkor 
folyamatos lesz a használt gépek 
befogadása, és folyamatos lesz 
azok szállítása is, tehát a hulla-
dék-tolvajoknak nem lesz idejük 
arra, hogy levegyék a sápot, mi-
közben tönkreteszik a kerítést.

Várhatóan szeptember else-
jén megkezdik a kármentesí-
tést azon a Szentesi út mellett 
elterülő, mintegy 7000 négy-
zetméteres területen, melyet 
nehézfém-szennyezettsége mi-
att hosszú évek óta nem le-
het hasznosítani. Az Orszá-
gos Környezeti Kármentesíté-
si Program keretében végzett 
munka során a területen talál-
ható galvániszapot és a szeny-
nyezett talajt kitermelik, elszál-
lítják és veszélyes-hulladék le-
rakókban ártalmatlanítják. Er-
ről értesíti levelében Babák Mi-
hály polgármestert Bak Sándor 
a Körös-vidéki Környezetvé-
delmi és Vízügyi Igazgatóság 
vezetője. 

Simon Ágnes környezetvé-
delmi ügyintézőtől megtudtuk, 

hogy a jelenleg agyaggödör-
ként és gyepként nyilvántartott 
területen még 1967-ben létesí-
tett kommunális szennyvízürí-
tő helyet a szennyvízcsatorna 
hálózattal akkor még nem ren-
delkező Szarvas. Az idők során 
aztán egyéb szennyezőanyago-
kat is szállítottak ide, mely a 
terület nehézfém szennyezett-
ségéhez vezetett. Egy a  DATE 
Mezőgazdasági Víz- és Kör-
nyezetgazdálkodási Kara által 
1992-ben készített szakvéle-
mény megállapította a szennye-
zettséget, ám a szennyezés oko-
zójára államigazgatási eljárás 
során nem derült fény. Ez tette 
indokolttá, hogy állami segít-
séggel történjen meg a terület 
kármentesítése, mely a tervek 
szerint év végére befejeződik.

Megszüntetik a szennyezést


